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حدود 26ســال از تصویب طرح توســعه دانشــگاه تهران 
می گذرد؛ طرحی که قــرار بود منجر به ســاخت پردیس 
دانشگاهی شود، اما نه تنها این امر محقق نشد، بلکه املاک 
واقع در این طرح هم فریز شدند. پرویز سروری، نایب رئیس 
شــورای شــهر تهران دیروز در صد وچهل ودومین جلسه 
شورای شهر به این موضوع اشــاره کرد و گفت که با وجود 
مصوبات در ســال های مختلف، ســاکنان این محدوده در 
شرایط سختی قرار گرفته اند. فرایند تملک املاک واقع در 
طرح توسعه دانشگاه تهران نه به درســتی انجام می شود و 
نه مردم اجازه ساخت وساز دارند. او ضمن عذرخواهی بابت 
این معضل تأکید کرد: »سال هاست مردم در فشار و سختی 
هســتند و این موضوع در محله جماران هم وجود دارد. در 
این محله به اســم حفظ میراث فرهنگی اجازه ساخت وساز 
نمی دهیم و فرقی ندارد که ساختمان 5متر یا 20متر ساخته 
شود. از شــهروندان خجالت می کشیم و از شهرداری تهران 
درخواســت می کنیم به این موضوع ورود کنــد.« در ادامه 
مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران هم خبر حل مشکل 
فریز شدن املاک محدوده طرح توسعه دانشگاه تهران را داد 
و گفت: »دانشگاه تهران بودجه ای برای خرید املاک ندارد 
و شــهرداری طرح تفصیلی جدیدی طراحی کــرده و باید 
براساس این طرح جدید، اقدامات انجام شود.« او به موضوع 
جماران هم اشــاره و عنوان کرد: »در حفظ میراث فرهنگی 
تنها چیزی که یاد گرفته ایم این است که باید ارتفاع رعایت 
شود. وزیر میراث فرهنگی در این زمینه بسیار مثبت برخورد 
کرد؛ به گونه ای که در اطراف برج طغرل به درستی عمل شد و 
امیدواریم در جماران و سعدآباد موضوع ارتفاع خانه ها مورد 

توجه و تجدیدنظر قرار گیرد.«

ساخت و ساز غیرمجاز در املاک اوقافی
شــهردار منطقه 19هم برای ارائه برخــی توضیحات به 
صحن شورا آمده بود. تورج فرهادی پس از ارائه گزارش 
از اتمام فاز اول تصفیه خانــه خبر داد و گفت که به زودی 
این تصفیه خانه افتتاح و بهره برداری می شود. او با تأکید 
بر مدیریت آب های ســطحی عنوان کرد: »فرونشســت 
مشــکلات زیادی در منطقه ایجاد کرده و برای حل شان 
نیاز به پشتیبانی شورای شــهر تهران داریم تا با مجوزی 
که داده می شــود بتوانیم برای مدیریت آب های سطحی 
پیمانکار تعییــن کنیــم.« ساخت وســاز غیرمجاز در 
زمین های اوقافی هم مورد توجه شهرداری منطقه 19قرار 
گرفت. وی گفت: »افراد برای فرار از قانون، ساخت وساز 
غیرمجاز در این املاک انجام داده اند و باید بخش حقوقی، 
جدی تر وارد عمل شــود. به طور کلــی در 100هکتار از 
محدوده منطقه با مشــکل ساخت وساز غیرمجاز مواجه 

هستیم.«

تصویب حسابرسی سازمان رفاه
نمایندگان شورا در جلسه روز گذشته حسابرسی سازمان 
رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران را 
تصویب کردند. احمد صادقی در جریان حسابرسی عنوان 
کرد: »سازمان رفاه قرار بود در راستای جلب مشارکت های 
اجتماعی اقدام کند، اما به سازمانی تبدیل شده است که 
پول از شــهرداری می گیرد و به نیازمندان می دهد. برای 
گشت زنی در راســتای جذب مددجویان یک قرارداد با 
پیمانکار نوشته اند، اما از سوی دیگر این سازمان به شرکت 
خودروسرویس بدهی های زیادی دارد. یک ملک تجاری 
را در شهرک غرب برای یک سال به مبلغ 4میلیون تومان 

اجاره داده اند.« 
در نهایت مقرر شد سازمان رفاه تا پایان تیرماه در راستای 

رفع ابهامات گزارشی به شورا ارائه دهد.

طرح تفصیلی جدید برای دانشگاه تهران
 نایب رئیس شورای شهر تهران خواستار تعیین تکلیف املاک فریز شده محدوده طرح توسعه دانشگاه تهران و محله جماران شد

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

 ترویج فرهنگ حجاب و عفاف
 با کارهای فرهنگی

8روز پیش بانوی محجبه ای در ایســتگاه متروی هفتم تیر 
به 2خانم بدحجاب تذکر می دهــد و همین موضوع منجر 
به ضرب و شــتم بانوی محجبه می شود. تعدادی از اعضای 
شورای شهر در جلسه دیروز ضمن حمایت از بانوی محجبه 
آمر به معروف، مواردی را مطرح کردند و خواستار اقدامات 

فرهنگی در راستای ترویج فرهنگ حجاب و عفاف شدند.
 نرجس سلیمانی، رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورا 
گفت: »قطعا در کمیسیون به وظایف خود یعنی نظارت بر 
حسن انجام مصوبات شورا و عملکرد شهرداری نظارت دقیق 
خواهیم داشت. باید به این نکته نیز توجه داشته باشیم که 
هرگونه رفتار ســلبی نتیجه عکس خواهد داشــت، اما کار 
فرهنگی قوی قطعا می تواند در موضوعات اینچنینی گره گشا 

بوده و تأثیر بیشتری داشته باشد.« 
نرگس معدنی پور، رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی هم 
عنوان کرد: »متروی تهران در تمامی ایستگاه ها برنامه های 
مناســبی را در حوزه ترویج فرهنگ عفــاف و حجاب اجرا 
کرده که جای تقدیر و تشــکر دارد. متأسفانه هفته گذشته 
برخوردی نامناسب با یک بانوی محجبه  صورت گرفت که در 
این زمینه لازم است شهرداری گزارش بررسی ها و اقدامات 

خود را به شورای شهر تهران ارائه دهد.«
سوده نجفی، عضو هیأت رئیسه هم گفت: »تذکر بانوی آمر 
موجب درگیری فیزیکی در ایستگاه متروی هفتم تیر شده 
است. علاوه بر اینکه شرکت مترو باید در چنین مواردی ورود 
کند، از فرماندهی نیروی انتظامی و کمیسیون حقوقی نیز 
می خواهیم نسبت به این موضوع تمهیداتی را لحاظ کنند.« 
علیرضا نادعلی، ســخنگوی شــورا هم تأکید کرد: »کشف 
حجــاب مقاومــت آگاهانــه و خرابکارانه توســط عده ای 
فریب خورده است. ممکن است بســیاری از این افراد، اهل 
اشک باشند، اما فریب خورده اند؛ 90درصد موضوع حجاب، 
ایجابی و 10درصد سلبی است. معاون فرهنگی مترو و معاون 
فرهنگی شهرداری تهران گزارش های خود را ارائه داده اند 
و اتفاقات خوبی در جریان اســت، اما به دلیل حساسیت در 
مترو، باید دقت بیشتری شود؛ این اشــتباه است که بدون 
طرح در زمینه حجاب وارد شویم و حتما باید طرحی در این 
خصوص داشته باشیم؛ اینکه در چنین درگیری هایی افراد در 
صحنه حاضر نشوند باعث سرشکستگی است و باید رسیدگی 

فوری در مترو انجام می شد.« 

تجمع بانوان مدافع حجاب در خیابان بهشت

دیروز تعدادی از بانوان دغدغه مند در حوزه حجاب و عفاف 
برای حمایت از بانوی محجبه آمر ایســتگاه متروی میدان 
هفتم تیر در خیابان بهشــت و مقابل شــورای شهر تهران 
تجمع کردند. آنها ســربندهای »یا زهرا«  بســته بودند و 
تصاویری از شــهدای مدافع امنیت ازجمله شهید روح الله 
عجمیان و پلاکاردهایی که رویشان شعارهایی چون »هدف 
دشمنان نابود کردن استقلال، هویت و آزادگی زن مسلمان 
است« نوشته شده بود، به دست داشتند. سوده نجفی، عضو 
هیأت رئیسه و علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر تهران 

در جمع آنها حاضر شدند. 
نماینده بانوان مدافع حجاب خواســتار رسیدگی فوری به 
موضوع هتک حرمت به بانوی محجبه در ایســتگاه مترو از 
سوی شهرداری تهران شــد و گفت: »توقع خانواده شهدا و 
مردم از شهردار و شورای انقلابی بالاست. مردم می خواهند 
که شورای شــهر به عنوان نهاد بالادستی اجرای مصوبات و 
عملکرد شهرداری به طور جدی پیگیر مر قانون باشد. وقتی 
در جامعه اسلامی خانمی محجبه کتک می خورد، دردناک 
است. چرا در این حادثه مدیریت شهری عذرخواهی نکرده 
است؟ عنوان می شود دشــمنان با نقشه وارد شده و حجاب 
را هدف گرفته اند. پس چرا مســئولان در این بخش نقشه 
ندارند؟ اگر دارند چرا اجرایی نمی شــود؟ چرا اثرات آنها را 
نمی بینیم؟ طبق ماده 639قانون مجازات اسلامی نباید به 
افرادی که جرم مرتکب می شوند، خدمات ارائه شود. کشف 
حجاب در جامعه اسلامی جرم محسوب می شود و براساس 
همین قانــون نباید به افرادی که کشــف حجاب کرده اند، 
خدمات ارائه شود. پس چرا این قانون اجرا نمی شود؟ اگر نیاز 
است، طرح و بسته پیشنهادی ارائه دهیم تا هر چه سریع تر 

این وضعیت ساماندهی شود.«

فروریختن دیوار عفاف و خانواده
علیرضا نادعلی، رئیس کمیته اجتماعی و سخنگوی شورای 
شــهر تهران پس از حضور در جمع بانوان مدافع حجاب و 
استماع درخواســت آنها گفت: »اتفاق رخ داده برای بانوی 
محجبه در ایستگاه مترو تلخ است. ماجرای حجاب همواره 
وجود داشته، اما بعد از اغتشاشــات مقوله حجاب به سمبه 
دشــمن برای فروریختن دیوار عفاف و خانواده تبدیل شده 
است. اقدامات فرهنگی در این حوزه صورت گرفته، اما برای 
انجام برخــی از اقدامات نیاز به ضابطان قضایی اســت که 
امیدواریم همراهی و همکاری پلیس و مدیریت شهری سبب 

شود در این راستا گام های تأثیرگذارتری برداشته شود.«

خداحافظی با  2 پادگان  معروف

تفاهمنامــه ای میان ارتش جمهوری اســلامی 
ایران و شــهرداری تهران با هدف تغییر کاربری 
پادگان های دوشان تپه تهران و 06 دیروز با حضور 
علیرضا زاکانی، شــهردار تهران و امیرسرلشگر 
سیدعبدالرحیم موســوی، فرماندهی کل ارتش 
منعقد شد. در این مراسم، امیر موسوی، فرمانده 
کل ارتش جمهوری اســلامی ایران بــا تقدیر از 
فعالیت های شــهرداری در تعامل با ارتش گفت: 
»در دوره مدیریت شــهری جدید گره هایی که 
بعضا قدمتی 10ســاله دارند بــا همت مجموعه  
مدیران شهرداری در حال باز شدن است. تعامل 
به وجود آمده میان ارتش و شهرداری اتفاق خوبی 
اســت و در جلســه ای که با مقام معظم رهبری 
خواهم داشــت، گزارش این اقدامات مثبت را به 
ایشان نیز ارائه می دهم.« علیرضا زاکانی، شهردار 
تهران نیز در ســخنانی کوتاه گفت: »همکاری 
صورت گرفته میان 2مجموعه، خدمت است به 
مردم و ارتش مکتبی. همکاری میان شهرداری و 
ارتش باید ادامه دار باشد و در آینده نیز تلاشمان 

تسریع بخشیدن به این مسیر است.«

خبر

 خبر

نگاه

تهران در یک چشم انداز 10ساله  
به شهر الگو تبدیل می شود 

عملیات اجرایی تونل شهید متوسلیان آغاز می شود

سومین نشســت از سلسله نشست های شــهردار تهران با 
نخبگان دانشگاهی با عنوان نشست هم اندیشی و همفکری 
شهردار تهران با مدیران دانشگاه شهیدبهشتی برگزار شد. 
شهردار تهران در جریان این نشست گفت: »یک چشم انداز 
10ساله با 12رویکرد و 4تحول درنظر گرفته ایم تا تهران را 
الگو کنیم. مشــکلاتی که وجود دارد باعث شده تا مردم از 
زندگی در تهران لذت نبرند؛ چون شــهر گرانی است. البته 
این نگاه از قبل وجود داشت که تهران باید گران اداره شود، 
تا مردم به شهرهای دیگر مهاجرت کنند.  باید با دید تحول 

به شهر نگاه کنیم و از تهدیدها فرصت بسازیم.« 
شهردار پایتخت در ادامه  با اشــاره به افتتاح بزرگراه شهید 
بروجردی در سال جاری گفت: »امســال عملیات اجرایی 
تونل شهید متوســلیان نیز آغاز می شود. این تونل، زیرگذر 
بســیار بزرگی است که از میدان ســپاه به زیر بازار کشیده 
می شود و بزرگراه شهیدصیاد شــیرازی نیز در انتهای این 
پروژه به اتوبان آزادگان متصل خواهد شد. در سال جدید، 
برنامه اصلاح تقاطع های تهران که از سال1401 آغاز شده 
اســت، ادامه خواهد یافت و 23تقاطع غیرهمســطح دیگر 
اصلاح می شــوند. اصلاح این تقاطع ها در سال1402 باعث 
کوتاه شدن مسیر شهروندان تهرانی به میزان 101کیلومتر 

خواهد شد.«

از راه اندازی تصفیه خانه تا ساماندهی خلازیر

در ادامه جلسه مهدی پیرهادی، رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست 
و خدمات شهری شــورای شهر تهران گزارشــی از چالش ها و معضلات 
منطقه 19در قالب نطق پیش از دستور داد. او بر لزوم راه اندازی تصفیه خانه 
در این منطقه تأکید کرد و گفت: »تصفیه خانه ای به وسعت 10هزار متر در 
منطقه پیش بینی شده است و امیدواریم فاز اول آن به زودی افتتاح شود؛ 
چرا که مشکل فاضلاب در برخی از محلات سبب گلایه مندی شهروندان 
شده است. همچنین وجود آب های سطحی سبب فرونشست های متعدد 
30ســانتی متری در منطقه شــده که برای حل این موارد ضرورت دارد 
راه اندازی تصفیه خانه تسریع شود.« مالکیت اوقاف در خلازیر هم ساکنان 
را با مشکلاتی مواجه کرده است که پیرهادی با اشاره به آن عنوان کرد که 
حل این مشکل نیاز به همکاری ســازمان اوقاف دارد و امیدواریم این امر 
به زودی محقق شود. زباله سوزی در خلازیر، پایین بودن سرانه فضای سبز 
در نواحی 2و 3، وجود گود پرخطر تعاونی مسکن یاس و... دیگر مواردی 
بودند که توسط رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری 

در صحن شورا به آنها اشاره شد.

پروژه هایی که امسال در منطقه 19بهره برداری شدند

  مجموعه 3طبقه شهردخت با زیربنای 1500مترمربع

  مســجد 3طبقه حضــرت ابوالفضل العباس)ع( بــا زیربنای 
2350مترمربع

  میدانی در انتهای اتوبان علامه عســگری بعد از پل باقرشهر با 
مساحت 6500مترمربع 

  سرای محله 6طبقه اسماعیل آباد با زیربنای 2500مترمربع

حضور پرشور مردم در راهیان نور مهدی حســن زاده، رئیس ســازمان بسیج 
شهرداری تهران در جریان ارائه گزارش برنامه 
همسفر آسمانی )کاروان های راهیان نور( در 
صحن شورا از استقبال گسترده و پرشور مردم 
خبر داد و گفت: »شهرداری تهران برای راهیان 
نور 15میلیارد تومان در بودجه سال گذشته 
پیش بینی کرده بود که 43درصد به اسکان 
و حمل ونقل و پذیرایــی، 10درصد به اردوی 
راهیان نور ایثارگران و یک سوم هم به گروه های 
مردمی اختصاص یافت. اغلــب اقدامات در 
اردوهای راهیان نور، فرهنگی بود و برای اقشار 
و ذائقه های مختلف تولید محتوا انجام شد. یکی 
از موارد جامانده، اردوهای راهیان نور مدیران و 

مسئولان است و باید به این موضوع توجه شود 
و مدیران هرازچندگاهی در این اردوها شرکت 
کنند.« او در ادامه به نصب تابلوی شــهدا در 
کوچه ها هم اشــاره و عنوان کــرد: »تاکنون 
1200تابلو تحویل گرفته ایم و روبه جلو حرکت 
می کنیم و با مشارکت مردمی، نوسازی را ادامه 

خواهیم داد.«

نظراتی که توسط نمایندگان ارائه شد
پس از اســتماع گزارش راهیان نور، تعدادی 

از نمایندگان شــورا نظرات و نکاتی را مطرح 
کردند. پرویز سروری تأکید کرد: »امیدواریم 
ســال آینده کیفیت برگزاری اردوها بهبود 
یابد.« میثم مظفر گفت: »بایــد نقاط قوت 
و ضعف به گونه ای مطرح شــود تــا بودجه 
بیت المال به درستی مورداستفاده قرار گیرد.« 
نرگس معدنی پور عنوان کرد: »شهرداری بین 
سازمان ها و نهادها در حوزه راهیان نور پیشگام 
بوده و در نوع خود کم نظیر عمل کرده است 
و هر ســال با اصلاح فرایندها اعزام زائران به 

مناطق، بهتر از ســال قبل صورت می گیرد و 
شهرداری بسیار فعال عمل می کند.« مهدی 
پیرهادی تأکید کرد: »سازمان بسیج شهرداری 
تهران می تواند اقدامات بزرگی را انجام دهد و 
بسته های معیشتی که در بین پاکبانان از سوی 
این سازمان توزیع شــد، قابل تقدیر است.« 
مهدی اقراریــان گفت: »امســال در بودجه 
راهیان نور، شورا افزایش را اعمال کرد.« مهدی 
بابایی هم گفت: »شهرداری باید در اردوهای 
راهیان نور دانش آموزی و شهروندی تمرکز 
اجرایی نداشته باشد و تنها پشتیبانی را مدنظر 
قرار دهد و تمرکز بر اردوهــای خانواده های 

شهرداری باشد.« 

  کل زائران

1461
نفر

4 تا 7سال

 94
نفر

 زیر 3سال

34
نفر

16 تا 25سال

113
نفر

  8 تا15سال

251
نفر

  بالای 25سال

969
نفر

در مجموعه های  پذیرایی

8530
وعده

اتوبوس اعزامی

 58
دستگاه

 نیروهای
 عملیات اعزامی

 25 
نفر

راویان اعزامی

23 
نفر

یک رام قطار در ورودی شرقی ایستگاه 
راه آهن در خط 3 متروی تهران دیروز 
به دلیل نقص فنی متوقف و این موضوع 
باعث اختلال در حرکت قطارها شد. داستان از این قرار است که در 
ساعت 7:44  دقیقه صبح سه شنبه 5اردیبهشت ماه 1402 یکی 
از قطارهای خط 3 در ورودی شرقی ایستگاه راه آهن به دلیل نقص 
فنی متوقف شد که بلافاصله تکنیسین های فنی به ایستگاه اعزام 
شدند. پس از کوپل قطار در ساعت8:07  دقیقه و تخلیه مسافری، 
قطار به ایستگاه آزادگان منتقل شد. این قطار از سمت ایستگاه 
آزادگان به ســمت قائم در حرکت بود که از ساعت7:44 دقیقه 
به مدت 23دقیقه متوقف شد. اما اصل ماجرا چیست؟ همزمان 

با تغییر مدیریت شهری در سال1400، مدیرعامل جدید شرکت 
بهره برداری متروی تهران اعلام کرد که مترو را با انبارهای خالی 
تحویل گرفته و طی سالیان گذشته توجهی به تعمیرات اساسی 
در متروی تهران نشــده اســت که این صحبت ها واکنش های 
بسیاری را در پی داشت. در سال های گذشته به دلایل نامعلوم، 
اقدامی برای تأمین قطعات یدکــی به ویژه چرخ که از مهم ترین 
قطعات مورد نیاز برای نگهداری واگن هاست، نشده بود. در این 
راستا تصمیم گرفته شد تا جهت افزایش سطح ایمنی و توسعه 
ناوگان حمل ونقل عمومی 10هزار میلیاردتومان بودجه به حوزه 
حمل ونقلی اختصاص پیدا کند که مترو هم از این تسهیلگری 
منتفع خواهد شد و طی ماه های آینده تخصیص اعتبار صورت 

می گیرد و شهروندان تهرانی باید به مرور شاهد ارتقای ایمنی و 
کاهش نقص باشند. با ادامه این روند، با اورهال واگن ها و تعمیر 
خطوط می توان در سرعت بخشی به خدمات گام مؤثری برداشت. 
تعمیرات اساسی کلید اصلی حل این ماجراست که این اقدام در 
برنامه1402 گنجانده شده و به مرور به روزرسانی صورت خواهد 
گرفت. طی سال های گذشته حمل ونقل در اولویت نبوده است اما 
در ماه های گذشته گام های خوبی برداشته شده که از آن جمله 
می توان به اولویت بودجه حمل و نقل در سال 1402 اشاره کرد 
و با ادامه مسیر 19ماهه اخیر می توان طی سال های آینده شاهد 
بهبود شرایط ناوگان باشیم. همچنین ارتباط خوب بین شهرداری 

و دولت نویدبخش رسیدن به این دستاورد است.  

علت اختلال حرکت قطارها  در خطوط مترو چیست؟
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همشهری علت نقص فنی در برخی از خطوط مترو را بررسی کرد


